
Iz naše stanovske 
organizacije. 

Gibanje okrajnih društev 
T Sloveniji. 

Poročila: 
+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA 

KONJIŠKI OKRAJ je imelo svoj redni 
občni zbor v soboto, dne 17. januarja 
1925 v Konjicah. 

Tov. predsednik je uvodoma pozdra
vil najprisrčneje navzoče članstvo, ki se 
je k izrednemu društvenemu slavbu 
zbralo v najčastneišem številu, kajti od 
58 članov je bilo prisotnih 52. Pozdravil 
je posebe nove člane tov. Iv. Pavlica, 
tovarišico lrmo Mežanovo in reaktivira
ni učiteljici ženskih ročnih del tovaršlci 
Sabino Serajnikovo in Josipino Pauser
jevo ter se spominjal pred malo dnevi 
umrlega tov. nadučitelja v pok. R. Ko
serja, ki je dolga leta služboval v Vita
nju, kjer je deloval najinarljiveje v šoli 
in izven nje pri narodnih društvih. Bodi 
mu lahka žemljica, v katero so ga polo
žili dne 8 januarja ob obilni udeležbi 
učiteljstva, občinstva in šolske mladine. 
V znak sožalja vstanejo navzoči s svojih 
sedežev. Iskreno je tov. predsednik po
zdravil gospo Schellovo, soprogo tov. 
obl. inšpektorja in srezka šolska nadzor
nika tov. M. LichtenwaiHnerja in H. Šu
merja kot drage nam goste ter ljuba 
slavljenca g. obl. inšpektorja tov. H. 
Schella in srezkega šolskega nadzornika 
v pok. R. Jurka. 

Zapisnik, dopisi. Zapisnik zadnjega 
zborovanja in došli dopisi so se vzeli na 
znanje. Izmed slednjih je omeniti okrož
nico » S l o m š k o v e z v e z e « , ki je 
prišla »tri« mesece prepozno. Takrat 
Slomškova zveza ni našla izraza zoper 
nečuvena preganjanja učiteljstva po vla
di »zakona, reda in pravice«; sedanja 
prosvetna uprava popralvlja po možnosti 
le nepostavnosti klerikalnega režima nad 
šolstvom. Za stalnost učiteljstva se pa 
itak bori UJU že ves čas svojega obstoja 
in je vzpodbuda Slomškove zveze v tem 
oziru brezpredmetna. 

Poročila društvenih funkcionarjev so 
se vzela istotako odobruje na znanje. 

Volitve niso prinesle nikakšnih spre
memb, izvoljen je ves dosedanji odbor. 

Članarina v letu 1925. znaša: a) za 
redne člane 160 Din, b) za z učitelji po
ročene učiteljice 80 Din, c) za učiteljice 
ženskih ročnih del 120 Din in č) za upo
kojenca, ki prejema tudi »Popotnika« 
110 Din. V teh zneskih so všteti prispev
ki v smislu sklepa zadnje pokrajinske 
skupščine, nadalje članarina za Učiteljski 
dom v Mariboru in za Jugoslov. Matico, 
prispevek za rezervni sklad in prispevek 
za ostale društvene potrebščine. 

Vsled pičlo odmerjenega časa se pre
davanja odlože na prihodnje zborovanje, 
ki se vrši v marcu v Konjicah. 

+ BELOKRANJSKO UČITELJSKO 
DRUŠTVO je imelo svoj letni občni zbor 
dne 14. januarja 1925 v Metliki. 

Predsednik pozdravi tov. nadzornika 
Lukežiča, predavatelja Albina Čebular
ja. nove člane in ostale tovariše. 

Tajnica prečita zapisnik o zadnjem 
zborovanju. Se odobri. 

Poročila. P r e d s e d n i k se spo
m i n j a vseh onih, ki so v tem letu za
pustili naše društvo, osobito tov. Lov
šina, ki je stopil v pokoj. Društvo ga iz
voli častnim članom. 

D o p i s »Slom. z v e z e«. da pro
testirajo vsa okrajna društva proti pre
mestitvi stalnega učiteljstva. ni našel od
meva. 

» P o d p o r n e m u d r u š tv u za 
u č i t e l j s k i n a r a š č a j « se odpoš
lje znesek 1000 Din. Za planinsko kočo 
na Mirni gori. Planina, daruje društvo 
250 Din. 

T a j n i c a poda pregledno letno po
ročilo o delovanju društva, istotako bla
gajnik. 

Č l a n a r i n a se zviša na 12 Din 
mesečno, odteguje jo šolski upravitelj. 

Volitev. Volitev se izvrši s predlo
gom. Izvoljeni odbor se konstituira. 
Predsednik Barle K.; tajnica Završano
va; blagajnik Zalar; odborniki in namest
niki; Vrezec. Kos. Gruden. Dolinar. Go
stiševa in Zornova. 

Predavanje. Tovariš Čebular nam je 
v svojem temeljitem predavanju poka
zal najlepšo in najlažjo pot, po kateri 
pridemo do gotovega in in lepega uspe
ha v risanju. Da je to možno, smo videli 
na izdelkih njegove šole. Zanimanje na

vzočih je bilo dokaz, da stremimo dalje 
k napredku v risanju. Priznanje, ki ga 
je dobil, je bilo zasluženo. 

P r i h o d n j e z b o r o v a n j e bo 
7. marca v Črnomlju. 

+ KAMNIŠKO UČITELJSKO DRU
ŠTVO je imelo svoj redni občni zbor v 
sredo, dne 11. februarja 1925 ob 10. ari 
v šolskem poslopju v Kamniku. Od 73 
članov je bilo navzočih 47. 

Otvoritev in poročila. Tovariš pred
sednik je otvoril občni zbor in pozdrava 
navzoče, posebej navzočega srezkega 
poglavarja in predsednika okrajnega Šol
skega sveta g. dr. Ogrina, novo imesio
vanega okrajnega šolskega nadzornika 
g. Matko Kariteta. Zahvalil se je nadalje 
vsem, ki so mu osebno m pismeno česti
tali k odlikovanju. Srezki poglavar g. 
dr. Ogrin je nato še enkrat čestital obe
ma odlikovancema. V kratkih besedah 
je povedal, da je to odlikovanje izraz 
zaslug, ki sta si jih tovariša Petrovec in 
Toman pridobila na šolskem in kultur
nem polju. Šolski nadzornik g. Pretnar 
se je potem zahvalil za pozdrav. Tudi 
on je še enkrat čestital odlikovancema 
in zaključil svoj nagovor: vse za narod, 
dom in očetnjavo! Nato se je oglasil k 
besedi šolski nadzornik v pokoju gosp. 
Matko Kante. Povdarjal je, da' je bil 
vedno z nami in hoče tudi ostati do zad
njega diha. Tudi on je čestital tovarišema 
Petrovcu in Tomanu. S tem, da sta bila 
onadva odlikovana, je bilo odlikovano 
celokupno učiteljstvo. Želel jima je, da 
bi še dolgo časa delovala v prid šolstvu 
in učiteljstvu. Z oziram na častno odli
kovanje, ki sta je prejela tovariša Pe
trovec in Toman, je pozval nato tovariš 
Šmajdek učiteljstvo k delu, h kateremu 
bosta za vzgled tovariša Petrovec in 
Toman. V ponos sta nam ta dva kultur
na delavca, v ponos moramo biti njima 
tudi mi! 

Nato se je prečital in odobril zapis
nik zadnjega občnega zbora. Tajniško 
in blagajniško poročila sta se vzeli na 
znanje. Pregledovalcem računov sta se 
določila tovariša Stenovec in Majer, ki 
sta pregledala račune, jih našla v redu 
in predlagala, da se da tovarišici biagaj
ničarki absolutorij. 

Članarina se je določila na letnih 
160 Din, upokojenci plačujejo letno 100 
Din, učiteljice ženskih ročnih del 120 Din 
in z učitelji poročene učiteljice pa 90 
Din. Članarina se plačuje četrtletno po 
40 Din, in sicer L marca, 1. maja. 1. sep
tembra in 1. novembra. 

Volitev odbora. Na predlog tovariša 
Šmajdeka se je volil z vzklikom sledeči 
odbor: Tomo Petrovec, predsednik; Ju
lij Majer, predsednikov namestnik; Gi
zela Ušeničnik, tajnica; Ela Tavčar, bla
gajničarka; Anton Arrigler, Zinka Bole. 
Ante Namut, Viktor Sotenšek, odborni
ki; Miroslav Praprotnik. Anka de Toni. 
namestnika. 

Slučajnosti. Za nagrobni spomenik 
pokojnemu tovarišu Jordanu se prispeva 
500 Din. Tovariš Tiran je stavil sledeči 
predlog: 

Ker nam je Banja Koviljača za zdrav
ljenje nekoliko preveč od rok, smo pa 
glasom sklepa glavnega odbora UJU v 
Beogradu z dne 27. decembra 1924 
dolžni, da prispevamo za zgradbo ta
mošnjega Učiteljskega doma po 40 Din, 
se predlaga: 

1. Učiteljsko društvo za kamniški 
okraj se pozivlje, da se potom poverjeni
štva UJU Ljubljana in glavnega odbora 
UJU v Beogradu pobrigaj za enak pri
spevek za Učiteljski dom v Kamniški 
Bistrici. Ko se to izvrši, naj društvo ta
koj delegira pripravljalni odbor za zgrad
bo istega 

2. V slučaju, da bi se tei zahtevi ne 
ugodilo, naj društvo izposluje, da bodi 
tudi prispevek za Učiteljski dom v Ba
nji Koviljači samo prostovoljen. 

Sklep. Sklenilo se je, da se vrši pri
hodnje zborovanje meseca marca v Ra
domljah. Nato se je občni zbor zaključil. 


